
Gemeente Vijfheerenlanden
T.a.v. de wethouder van Onderwijs
Postbus 11, 4140 AA Leerdam

Dorpscomité Ons Hoef en Haag
E-mail: bestuur@onshoefenhaag.nl

Hoef en Haag, 26 september 2019

Geachte mevrouw Kamstra,

Het Dorpscomité Ons Hoef en Haag heeft als doel om de leefbaarheid te bevorderen en de belangen 
van de inwoners van Hoef en Haag te behartigen. In die hoedanigheid volgen wij al twee jaar de 
discussie rondom de basisscholen in het gebied Hoef en Haag/Hagestein op de voet, en geven wij 
regelmatig gevraagd en ongevraagd advies om de bewoners van Hoef en Haag een stem te geven in 
deze discussie.

Op 11 juli j.l. heeft de gemeenteraad besloten om naast het reeds geplande schoolgebouw op de 
Brink in Hoef en Haag, ook een aantal tijdelijke lokalen nabij de Bongerd in Hagestein te plaatsen, en 
uiteindelijk daar ook een nieuw tweede schoolgebouw te plaatsen. Wij vinden het positief dat er nu 
eindelijk duidelijkheid is. 

Wat echter wel voor grote verbazing heeft gezorgd bij de inwoners van Hoef en Haag is dat daags na 
dit besluit de openbare basisschool Mr. Vos heeft aangekondigd toch in Hagestein te blijven. Op de 
Brink zullen zich nu vestigen de scholen Leef (van Katholieke stichting Trinamiek), en Het Avontuur 
(van de Protestants Christelijke stichting Fluenta)

Hierdoor ontstaat een situatie qua vraag en aanbod van onderwijs die in schril contrast staat met de 
demografie en de behoefte van de inwoners van Hoef en Haag:

1)  Met de plaatsing van de tijdelijke lokalen en de bouw van de nieuwe school in Hagestein, ligt 
pakweg 2/3 van de capaciteit in Hagestein, terwijl de grote meerderheid van leerlingen uit 
Hoef en Haag zal komen.

2) Uit een enquête gehouden in augustus onder de inwoners van Hoef en Haag (N=130) blijkt 
dat 78% van de bevolking zijn kinderen graag openbaar onderwijs laat volgen. Tweederde 
heeft dit als absolute eerste keus. Voor Protestants Christelijk onderwijs is dit slechts 18% en 
voor Katholiek onderwijs 11%.

Meer dan 1,5 jaar ging iedereen er vanuit dat de Mr. Vosschool in Hoef en Haag zou komen. Veel 
inwoners van Hoef en Haag hebben hun kinderen dan ook alvast naar de Mr. Vosschool gestuurd, in 
de wetenschap dat deze naar Hoef en Haag zal komen. Hierdoor voelen veel inwoners zich misleid.

Uit de opmerkingen blijkt dat men het jammer, vervelend, balen, of zelfs gênant vind, dat de 
verwachting die 1,5 jaar lang is geschept nu zomaar gewijzigd is.

De wens voor openbaar onderwijs in Hoef en Haag blijft hiermee dus onverminderd groot.



Uit ons onderzoek komen nog een aantal andere inzichten naar voren, een kort overzicht:

 85% geeft aan dat afstand een belangrijke overweging is bij de schoolkeuze.
 Wanneer inwoners hun kinderen naar de school op de Brink zouden brengen, zou 96% dit 

lopend of met de fiets doen.
 Wanneer ze hun kinderen naar Hagestein zouden brengen zou 76% ervoor kiezen om dit met 

de auto te doen.
 Een veilige fiets/wandelroute (95%) en een goede verkeersdoorstroming (85%) worden ook 

genoemd als belangrijke overwegingen bij de keuze voor een school.
 Het feit dat andere kinderen uit het gezin (62%) of uit de straat (68%) al op dezelfde school 

zitten, is een ook een overweging bij de keuze voor een school. 

Dit alles brengt ons tot de volgende conclusies:

1) De behoefte naar openbaar onderwijs in Hoef en Haag is groot, en het aanbod komt hier nu 
totaal niet mee overeen.

2) Een aanzienlijk deel (69%) geeft daarom aan toch te kiezen voor openbaar onderwijs in 
Hagestein., aangezien zij het type onderwijs boven de locatie verkiezen.

3) Dit zal veel verkeersbewegingen per auto teweeg brengen, wat weer nadelig is voor de 
verkeersveiligheid en de doorstroming.

4) Ongeacht welke scholen zich vestigen in Hagestein is het van het grootste belang dat de 
toegangswegen veilig zijn voor fietsers en voetgangers zijn, en dat de verkeersdoorstroom 
gewaarborgd is. Wij zullen de ontwikkeling en uitvoering van de plannen hieromtrent dan 
ook met veel interesse volgen, en waar mogelijk denken we graag mee.

Wij weten dat de gemeente primair verantwoordelijk is voor het bieden van de faciliteiten voor 
basisonderwijs, en niet voor de invulling van het onderwijs. 
Desondanks betreuren wij het zeer dat de keuze van de gemeenteraad uiteindelijk heeft geleid tot 
een situatie van vraag en aanbod die niet overeenkomt met de wensen van bewoners.

Als spreekbuis van de inwoners van Hoef en Haag willen wij u in elk geval op de hoogte brengen van 
de situatie die is ontstaan voor de inwoners van Hoef en Haag, van het sentiment dat dit veroorzaakt 
heeft, en van de mogelijke gevolgen voor de verkeerssituatie. 

Als u enige mogelijkheid ziet om mee te denken en te werken aan het mogelijk maken van een vorm 
van openbaar primair onderwijs in de school op de Brink in Hoef en Haag, dan gaan wij daarover 
graag met u in gesprek.

Hoogachtend, 

Sjoerd Groot
Namens Dorpscomité Ons Hoef en Haag


